



Seoul, 04 October 2019

Feedback from the supervisor of Neal Sydney Robinson on the PhD thesis of doctoral student Timur Talgatovich Aimukhambetov

Theme: «**Peculiarities of interaction between the state and religious confessions in Kazakhstan: religious analysis**»

This letter is a response of doctoral student Aimukhambetov aimed at meeting the requirements of PhD doctoral studies at the Department of religious studies and cultural studies of the Kazakh National University named after Al-Farabi, including dissertations.

I was acquainted with the work of Timur Aimukhambetov as follows:

1. In the summer of 2015, during my summer school at Dongguk University in Seoul, we began discussing his research project during his study visit. We also continued this work during my work at Sogang University in Seoul. During his study visit, Timur Aimukhambetov met with me several times to discuss his thesis. We also held a research seminar at Sogang University to discuss the topic of doctoral student Aimukhambetov's research.
2. In addition, Timur Aimukhambetov sent me an article for consultation, which is part of his thesis and was published in the next journal:
 - a. "Study of state religious policy in the Republic of Kazakhstan". European Journal of Science and Theology. - – 2019. - №2. - Issue. 15 P. 123-134.

3. In autumn 2017, during my visit to the L. N. Gumilyov Eurasian National University, we were able to discuss the results of the dissertation study of doctoral candidate Timur Aimukhambetov

During our meetings, we had the opportunity to discuss the concepts and implementation of his research project, as well as the necessary improvements. The relevance of his work is directly related to the religious situation in the international community today, the situation of religious policy in Kazakhstan and the public attitude to its implementation. Thus, the purpose of the thesis was to analyze the peculiarities of interaction between the state and religious denominations in Kazakhstan.

The practical part of the dissertation is connected with the analysis of the public attitude to the modern religious policy in Kazakhstan, which can become the basis for recommendations for its improvement in the future.

Now, I am convinced that Timur Aimukhambetov fulfilled the necessary requirements in accordance with the defense of his thesis.

Professor Neal Sydney Robinson PhD

N. Robinson

Университет Соганг

Сеул, 04 октября 2019

Отзыв научного руководителя Нила Сиднея Робинсона на диссертацию PhD докторанта Аймухамбетова Тимура Талгатовича

Тема: «Особенности взаимодействия государства и религиозных конфессий в Казахстане: религиоведческий анализ»

Данное письмо является отзывом докторанта Аймухамбетова направленной на удовлетворение требований PhD докторантуры кафедры религиоведения и культурологии Казахского Национального университета имени аль-Фараби, в том числе диссертации.

Я ознакомился с работой Аймухамбетова Тимура следующим образом:

1. Летом 2015 года во время проведения мною летней школы в университете Донгук в Сеуле мы начали обсуждать его проект исследования в ходе его учебного визита. Также мы продолжили эту работу в ходе моей рабочей деятельности в университете Соганг в Сеуле. За время своего учебного визита Аймухамбетов Тимур не раз встречался со мной для обсуждения работы на диссертацией. Также на базе университета Соганг мы провели научный семинар по обсуждению темы исследования докторанта Аймухамбетова.
2. Кроме того Аймухамбетов Тимур прислал мне статью для консультации, которая является частью его диссертации и была опубликована в следующем журнале:
 - «Изучение государственной религиозной политики в Республике Казахстан» Европейский журнал науки и теологии. – 2019. - №2. – Вып. 15 С. 123-134.

3. Осенью 2017 года во время моего посещения Евразийского Национального университета имени Льва Николаевича Гумилева, мы смогли обсудить итоги диссертационного исследования докторанта Аймухамбетова Тимура

Во время наших встреч, мы имели возможность обсудить концепции и реализации его научно-исследовательского проекта, а также необходимые доработки.

Актуальность его работы напрямую связано с религиозной ситуацией в мировом сообществе на сегодняшний день, положение религиозной политики в Казахстане и отношение общественности к его реализации. Таким образом, целью диссертационной работы было анализ особенностей взаимодействия государства и религиозных конфессий в Казахстане.

Практическая часть диссертации связана с анализом отношения общественности на современную религиозную политику в Казахстане, что может стать основой для рекомендаций для ее улучшения в будущем.

В данный момент, я убежден, что Аймухамбетов Тимур выполнил необходимые требования в соответствии с защитой диссертации.

Профессор Нил Сидней Робинсон PhD